
Protokół nr 5/2019 

z VIII Sesji Rady Gminy Belsk Duży 

z dnia 17 czerwca 2019 r. 

 

Skład Rady: 15, nieobecnych 2  (wg. załączonej listy obecności) 

Spoza Rady uczestniczyli: 

1. Władysław Piątkowski – Wójt Gminy  

2. Hanna Grotek – Skarbnik Gminy  

3. Renata Ostatek – Sekretarz Gminy  

4. Maria Walewska –Żółcik – Dyrektor GZOPO  

5. Janusz Honory – Dyrektor ZGK 

6. Marianna Kornaszewska – kierownik Gminnej Biblioteki 

7. Adam Balcerowicz – Radny powiatu grójeckiego  

A także sołtysi i mieszkańcy.  

Pkt 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sikorski powitał przybyłych radnych i gości, stwierdził 

quorum i otworzył obrady VIII Sesji Rady Gminy. 

Odczytał proponowany porządek obrad.  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Wystąpienie Radnych Powiatu Grójeckiego. 

4. Debata nad Raportem o stanie Gminy 

5. Podjęcie uchwały o udzieleniu wotum zaufania dla Wójta Gminy Belsk Duży 

6. Rozpatrzenie i zatwierdzenie: 

a) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2018 r.; 

b) informacji o stanie mienia komunalnego; 

c) sprawozdań finansowych Gminnej Biblioteki Publicznej i SPZOZ BELMED za 2018r.; 

d) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu; 

e) stanowiska Komisji Rewizyjnej; 

f) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o stanowisku Komisji Rewizyjnej. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia sprawozdań z finansowych Gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za rok 2018; 

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej za 2018 rok; 

c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego SPZOZ BELMED za 2018 r.; 

d) udzielenie absolutorium Wójtowi z wykonania budżetu za 2018 r. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w WPF 

b) zmian w budżecie na 2019 rok 
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c) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Belsk Duży niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Belsk Duży gmina Belsk Duży 

d) wyrażenie zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Belsk Duży niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Belsk Duży gmina Belsk Duży 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu na 

modernizację dróg powiatowych 

f) udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu na modernizację dróg powiatowych 

9. Sprawozdanie Wójta z działalności od ostatniej sesji. 

10. Zapytania i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Pkt 2  

Radni przyjęli porządek z zaproponowaną zmianą większością głosów przy jednym głosie przeciw.  

Pkt 3. 

Pan Adam Balcerowicz poinformował, iż rada powiatu w ostatnim czasie zajmowała się kwestią szpitali. 

Radni otrzymali wyniki przeprowadzonego audytu, który przedstawia zarówno sytuację leczniczą jak i 

finansową. Audyt zawiera możliwe warianty funkcjonowania szpitali. Wymienił, iż we wnioskach z 

audytu pojawia się niewykorzystanie sprzętu jak i personelu. Poinformował, iż NFZ zmniejszył kontrakt 

dla grójeckiego szpitala, w związku z niewykonaniem.  

Pan Bogusław Sikorski zapytał, czy audyt przedstawia propozycje rozwiązania?  

Pan Adam Balcerowicz odpowiedział, że są przedstawione możliwe warianty dalszego funkcjonowania 

szpitali.  

Pan Marek Dąbrowski zwrócił się z pytaniem, czy rada powiatu rozważa prywatyzację szpitala, 

Wyjaśnił, że w latach ubiegłych pojawił się pomysł prywatyzacji szpitala, ale pomysł upadł. Uzasadnił, 

że prywatne placówki medyczne działają dobrze i są zarządzane przez ludzi posiadających kompetencje. 

W szpitalu powiatowym podejmuje się działania polityczne, które nie zawsze przynoszą pozytywne 

efekty dla pacjentów. Podkreślił, że bez dobrego programu naprawczego nic się nie zmieni, a od 15 lat 

sytuacja się tylko pogarsza.  

Pan Adam Balcerowicz odpowiedział, że problem wynika z systemu finansowania służby zdrowia. 

Pomysł prywatyzacji jest rozsądny, ale być może jest już za późno na takie działanie. Zgodził się, że 

powinny zarządzać osoby kompetentne. Wyjaśnił, iż prowadza rozmowy z audytorem, żeby objął 

nadzór nad wdrażanym programem naprawczym. Wyjaśnił, że to rada powiatu zdecyduje o działaniach 

wobec szpitali.  

Pani Stanisława Sokołowska zwróciła uwagę, że bardzo ważny jest personel szpitala, ale także sposób 

żywienia.  

Pan Radosław Szewczyk przypomniał, że bardzo ważne jest zaufanie do szpitala. Zaznaczył, że trudne 

jest odzyskanie zaufania. 

Pan Adam Balcerowicz wyjaśnił, że zadłużenie szpitali generują wysokie koszty oraz zmniejszenie 

wysokości kontraktów  z Narodowym Funduszem Zdrowia.  
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Pan Zbigniew Byrski zwrócił się z pytaniem, czy poprzednie osoby zarządzające poniosą konsekwencję 

tych zaniedbań? 

Pan Adam Balcerowicz odniósł się, informując że za zmniejszenie kontraktu trudno jest wyciągnąć 

konsekwencje. Poinformował, że była kontrola w sprawie budowy SOR-u. Kontrola stwierdziła 

uchybienia w przetargu i naliczono karę w wysokości 25% wysokości dotacji. Oznajmiał, iż zdaniem 

audytora budowa SOR-u jest ekonomicznie nieuzasadniona. Starosta miał udać się w celu rozmów na 

temat tej inwestycji. Łączny koszt inwestycji to 13 milionów.  

Pan Władysław Piątkowski odniósł się, że przerzucanie winy na dyrektorów to populizm. W powiecie 

co roku w szpitalu było coraz gorzej.  

Pan Bogdan Zakrzewski zasygnalizował potrzebę równiarki na drodze powiatowej Skurów-Wilczogóra. 

Przypomniał, że zgłaszał pisemnie potrzebę ustawienia znaku informacyjnego na skrzyżowaniu dróg 

informującą o kierunkach. Poinformował o ubytku w nawierzchni na drodze Grójec –Lewiczyn, oraz 

przypomniał o konieczności remontu mostku znajdującego się również na tej drodze. Ponowił problem 

koszenia poboczy przy drodze powiatowej.  

Pan Zbigniew Byrski podzielił zdanie, że pobocza są źle wykoszone.  

Pani Małgorzata Katana zgłosiła problem z widocznością i bezpieczeństwem na skrzyżowaniu drogi 

powiatowej Skurów-Wilczogóra i drogi gminnej do miejscowości Jarochy. Podkreśliła, że właściciel 

działek posadził drzewka bardzo blisko krawędzi jezdni co w znaczący sposób ogranicza widoczność, 

powodując sytuacje niebezpieczne.  

Pani Iwona Snopek zwróciła się z prośbą o uwzględnienie w planach remontowych drogi Rębowola-

Goliany.  

Pan Andrzej Markiewicz zwrócił się z pytaniem o remont drogi Stara Wieś – Błędów w miejscowości 

Skowronki. Przypomniał, iż planowana  była modernizacja odcinka.  

Pan Adam Balcerowicz odpowiedział, że planowany jest odcinek 300 metrów.  

Pan Stanisław Adamski zwrócił się z prośba o interwencję przy wycince drzew przy drodze powiatowej. 

Przypomniał, iż zostało wydane pozwolenie na wycinkę drzew, ale Powiatowy Zarząd Dróg nie podjął 

żadnych działań.  

Pan Bogusław Sikorski podziękował radnemu za przybycie. Poinformował, że zostanie wystosowanie 

zaproszenie na najbliższą sesje do dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg.  

Pkt 4  

Do debaty nie zgłosili się mieszkańcy ani radni.  

Pan Władysław Piątkowski poinformował, iż raport został przygotowany po raz pierwszy. W raporcie 

znajdują się informacje, które nie zawsze są podawane w sprawozdaniach. Przypomniał, że zagrożeniem 

dla stabilności finansów gminy jest koszt utrzymania oświaty. Kolejnym zagrożeniem jest wzrost 

kosztów usług.  

Pkt 5 
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Rada Gminy Belsk Duży udzieliła Wójtowi Gminy Belsk Duży wotum zaufania w głosowaniu 

imiennym jednogłośnie. – uchwała Nr VIII/52/2019 

Pkt 6.    

a) Pani Hanna Grotek przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2018 rok.  

b) Pani Hanna Grotek przedstawiła informacje o stanie mienia komunalnego.  

c) Pani Marianna Kornaszewska przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminnej Biblioteki 

Publicznej.  

Pan Adam Pawełek przedstawił sprawozdanie finansowe  SPZOZ BELMED  

d) Pan Bogusław Sikorski odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej nr Pł.144.2019 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 

kwietnia 2019 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Belsk 

Duży sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017 rok 

e) Pan Paweł Augusiewicz odczytał stanowisko Komisji Rewizyjnej.  

f) Pan Zbigniew Byrski odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej nr Pł.189.2019 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie  z dnia 27 maja 

2019 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady 

Gminy Belsk Duży wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  

Pkt 7. 

a) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę 13 głosami „za” w głosowaniu jawnym – Uchwała 

Nr VIII/53/2019   

b) Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę 13 głosami „za” w głosowaniu jawnym – Uchwała 

Nr VIII/54/2019  

c) Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę 13 głosami „za” w głosowaniu jawnym – Uchwała 

Nr VIII/55/2019  

d) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę 13 głosami „za” w głosowaniu jawnym – Uchwała 

Nr VIII/56/2019  

 

Pkt 8. 

a) Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VIII/57/2019; 

b) Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VIII/58/2019 

c) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VIII/59/2019 

d) Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VIII/60/2019 

e) Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VIII/61/2019 
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f) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VIII/62/2019 

Pkt 9.  

Pan Władysław Piątkowski wyjaśnił, iż część informacji została udzielona w poprzednich punktach, jak 

i uchwałach. Poprosił o zadawanie pytanie, do których mógłby się odnieść.  

Pkt 10.  

Pan Zbigniew Jakubczak zwrócił się z prośba o uporządkowanie terenu przy posesji w Wilczym Targu, 

gdzie drzewa wychodzą na drogę.  

Pan Władysław Piątkowski odpowiedział, że sprawa już została zgłoszona do Urzędu. Poinformował, 

że rada podjęła decyzje względem parku w Oczesałach. Mieszkańcy zgłosili, że posprzątają teren w 

zamian za drewno. Po rozmowach z Konserwatorem, okazało się, że nie jest to takie proste. Jest 

przygotowana dokumentacja na konserwacje parku i cieków wodnych.  

Pkt 11. 

Pan Bogusław Sikorski stwierdził wyczerpanie porządku obrad. Podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady VIII Sesji Rady Gminy.  

Sesja trwała od godziny 10.05 do godziny 13.35 z przerwą  12.30-13.00  

Na tym protokół zakończono. 

Protokółowała:  

 

 

 

 

Sporządziła: Joanna Otulak 


